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緣起簡介．BACKGROUND 
人口販運不僅危害基本人權，亦是侵害自由的嚴重犯罪行為，具有跨國境及有組織性的性質，聯合

國的人口販運問題報告顯示，全球人口販運案件有 80%具有跨國境特色，雙邊及多邊（區域性或全

球性）國際交流合作，係不可或缺之防制策略，內政部(移民署)為強化與各國合作關係，精進我國

防制人口販運工作，每年邀請國內外政府官員及非政府組織等民間團體人員齊聚一堂，辦理防制人

口販運國際工作坊（以下簡稱工作坊），共同探討防制人口販運相關議題。 

現代化奴役行為等於是人口販運的代名詞，為因應新興的人口販運議題及從探討防制的策略作為，

2024 年國工坊規劃主題包含「強迫犯罪下的非典型人口販運被害人」、「各國防堵跨國人口販運犯

罪策略」、「防制強迫勞動及器官摘取之關鍵策略」及「性剝削人口販運被害人權益保護及挑戰」等

議題。 

Human trafficking not only endangers fundamental human rights but is also a severe crime 

that infringes upon individual freedom. Its transnational and organized nature characterizes 

it. According to the United Nations report on human trafficking, 80% of global human 

trafficking cases involve cross-border elements. Bilateral and multilateral (regional or global) 

international cooperation is an indispensable strategy for combating this issue. The National 

Immigration Agency under the Ministry of Interior, aiming to strengthen cooperation with 

other countries and enhance Taiwan's efforts in combating human trafficking, organizes the 

International Workshop on Strategies for Combating Human Trafficking annually. This 

workshop gathers government officials and representatives from non-governmental 

organizations (NGOs) domestically and internationally to discuss issues related to 

combating human trafficking. 

Modern slavery is essentially synonymous with human trafficking. To address emerging 

human trafficking issues and explore strategies for prevention, The 2024 International 

Workshop on Strategies for Combating Human Trafficking will focus on topics including " 

Atypical Victims of Human Trafficking Under Forced Criminality," "Strategies for Preventing 

Transnational Human Trafficking Crimes," " Key Strategies for Preventing Forced Labor and 

Organ Harvesting," and " Protection and Challenges of Rights of Victims of Sexual 

Exploitation." 
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議程．AGENDA 
2024 年 8 月 29 日（星期四） August 29th, 2024 (Thursday) 

時間 議程 
09:00-09:30 報  到 Registration 
議 題 三 ： 
Session 3： 
主 持 人 ： 
Moderator： 

防制強迫勞動及器官摘取之關鍵策略 
Key Strategies for Preventing Forced Labor and Organ Harvesting 
行政院前政務委員羅秉成 
Former Minister without Portfolio, Executive Yuan, Ping-Cheng Lo 

09:30-10:00 
（30 分鐘） 

全球性挑戰：跨國企業與強迫勞動 
A Global Challenge: Multinational Corporations and Forced Labor 
主講人：韓國太平洋律師事務所律師 Sin Kim 
Speaker: Lawyer, Bae, Kim & Lee LLC, Korea, Sin Kim 

10:00-10:30 
（30 分鐘） 

限制強迫勞動貨品流通：美國及歐盟規範與作法 
Regulations and Practices in The U.S. and European Union: Restricting the 
Circulation of Products Made using Forced Labor 
主講人：臺灣銘傳大學法律學院院長劉士豪 
Speaker：Dean, School of Law Professor, Ming Chuan University, Shih-Hao Liu 

10:30-11:00 
（30 分鐘） 

跨國合作打擊器官販運實例分享-英國觀點 
Case Studies of International Cooperation in Combating Organ Trafficking 
主講人：英國倫敦大都會警察局現代奴役、兒童剝削與移民組織犯罪調查官 Andy 

Owen 
Speaker: Detective Sergeant, Modern Slavery and Child Exploitation Organised 

Immigration Crime, Metropolitan Police, U.K., Andy Owen 
11:00-11:20 
（20 分鐘） 

茶  敘  Refreshment 

11:20-12:30 
（70 分鐘） 

與談人：（40 分鐘） 
1. 馬來西亞移民局防制人口販運暨洗錢防制處處長 Zuhailah Binti Jalani
2. 比利時移民局人口販運受害者暨脆弱族群保護組組長 Herbert Jegers
3. 臺灣桃園地方檢察署檢察官翟恆威
Commentators：（40 Mins）
1. Director, ATIPSOM and AMLA Division, Immigration Department, Malaysia,

Zuhailah Binti Jalani
2. Director, Vulnerables Unit, Belgian Migration Office, Belgian, Herbert Jegers
3. Prosecutor, Taiwan Taoyuan District Prosecutors Office, Ministry of Justice,

Heng-Wei Zhai
雙向交流（30 分鐘，主講人及與談人均須參與） 
Open Discussion（30 Mins） 

12:30-14:00 
（90 分鐘） 

午  餐  Lunch Break 
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時間 Time 議程 Agenda 

議 題 四 ：  
Session 4： 
主 持 人 ：  
Moderator： 

性剝削人口販運被害人權益保護及挑戰 
Protection and Challenges of Rights of Victims of Sexual Exploitation 
行政院防制人口販運及消除種族歧視協調會報委員李凱莉 
Committee Member of the Executive Yuan Coordination Committee on 
Prevention of Human Trafficking and Elimination of Racial Discrimination, Kai-
Li Lee 

14:00-14:30 
（30 分鐘） 

美國性剝削人口販運被害人保護工作挑戰-美國觀點 
Challenges in Protecting Victims of Sexual Exploitation in the United States 
主講人：美國在臺協會國土安全調查署調查主管盛偉安 
Speaker: Supervisory Special Agent, American Institute in Taiwan Supervisory 

Special Agent, Brian E. Sherota 

14:30-15:00 
（30 分鐘） 

性剝削被害人保護機制探究-泰國觀點 
Exploring the Protection Mechanism for Victims of Sexual Exploitation 
主講人：泰國檢察總署省級防制人口販運處公訴檢察官 Sethasiri Tienpiragul 
Speaker: Public Prosecutor, Anti-Trafficking in Persons Litigation Department, 

Office of the Executive Director of Anti-Trafficking in Persons Litigation 
Division 1, Office of the Attorney General, Thailand, Sethasiri 
Tienpiragul 

15:00-15:30 
（30 分鐘） 

人口販運被害人救援及安全保護-印度觀點 
Rescue and Post-rescue Care of Victims of Trafficking 
主講人：印度警察基金會人口販運問題研究與學習中心主席 PM Nair 
Speaker: Chairperson, Centre of Excellence and Centre of Research and Learning 

(CORAL) on Human Trafficking, Indian Police Foundation, India, PM 
Nair 

15:30-15:50 
（30 分鐘) 

茶  敘  Refreshment 

15:50-17:00 
（70 分鐘） 

與談人：（40 分鐘） 
1. 澳洲聯邦警察署防制人口販運組組長 Helen Schneider 
2. 國立臺灣大學健康政策與管理研究所副教授李柏翰 
3. 財團法人勵馨基金會台中分事務所主任馬梅芬 
Commentators：（40 Mins） 
1. Commander, Human Exploitation Crime Command, Australia Federal Police, 

Australia, Helen Schneider 
2. Associate Professor, Institute of Health Behaviors and Community Sciences, 

National Taiwan University, Po-Han Lee  
3. Dean, Taichung Branch Office, The Garden of Hope Foundation, Mei-Fen Ma  
雙向交流（30 分鐘，主講人及與談人均須參與） 
Open Discussion（30 Mins） 
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議事規則 

項目 進行方式 

專題演講 

每場演講時間依議程進行 

結束前五分鐘第一次舉牌提醒 

時間終了舉牌提醒 

雙向交流 

開放與會來賓提問與討論 

與會來賓提問均須先舉手 

經主席同意後，取得發言權 

RULES OF PROCEDURE 

ITEM DESCRIPTION 

Session 

Duration of each lecture depends on the agenda. When 

there are 5 minutes left, we will hold a sign to notify you 

of the remaining time. When time’s up, we will hold 

the sign to notify you. 

Open Discussion 
To give and inquiry, please raise your hand before 

remark. 
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議題三．SESSION 3

防制強迫勞動及器官摘取之關鍵策略 

Key Strategies for Preventing Forced Labor and 

Organ Harvesting 
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羅秉成 

行政院前政務委員 

現任 

律師 

學歷 

臺灣大學法律學院碩士（公法組） 

政治大學法律系學士（法學組） 

經歷 

行政院政務委員兼發言人 

法律扶助基金會董事長 

臺灣冤獄平反協會理事長 

新竹律師公會理事長 
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Ping-Cheng Lo 

Former Minister without Portfolio, Executive Yuan 

CURRENT POSITION 

Attorney 

EDUCATION 

Master of Laws, College of Law, National Taiwan University 

Bachelor of Laws, Department of Law, National Chengchi University 

EXPERIENCE 

Minister of State without Portfolio and Spokesperson of the Executive Yuan 

Chairman of Legal Aid Foundation 

Chairman of Taiwan Innocence Project 

Chairman of Hsin Chu Bar Assiciation 
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金信 

韓國太平洋律師事務所律師 

主要業務領域為勞動、公傷、選舉及政治資助等各種刑事案件之諮詢及訴訟工作。曾擔任過首爾中
央地方檢察廳公安 2 部部長檢察官、司法部公安規劃司司長、大檢察廳公安 2 科科長、首爾高等檢
察廳訟務部檢察官、蔚山地方檢察廳重要經濟犯罪調查團團長等職，負責各種勞資與選舉相關法規
之調查及規劃，2022 年 8 月創立太平洋律師事務所，擔任刑事訴訟案件專業律師。 

經歷： 

2022-現在 太平洋律師事務所律師 

2020-2022 蔚山地方檢察廳重要經濟犯罪調查團團長 

2018-2020 首爾高等檢察廳訟務部檢察官 

2017-2018 清州地方檢察廳刑事 1 部部長檢察官 

2016-2017 大邱地方檢察廳公安部部長檢察官 

2015-2016 首爾中央地方檢察廳公安 2 部部長檢察官 

2014-2015 司法部公安規劃司司長 

學歷： 

1998 第 27 屆司法研修院畢業 

1995 第 37 屆司法考試合格 

1992 首爾大學法律系畢業 
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Sin Kim 

Lawyer, Bae, Kim & Lee LLC, Korea 

Primary areas of expertise include consultation and litigation for criminal cases related to 
labor, work injuries, elections, and political contributions. Previously served as Chief 
Prosecutor of the Public Security Division 2 at the Seoul Central District Prosecutors' Office, 
Director of the Public Security Planning Division at the Ministry of Justice, Head of Public 
Security Division 2 at the Supreme Prosecutors' Office, Prosecutor of the Litigation Division 
at the Seoul High Prosecutors' Office, and Chief of the Major Economic Crimes Investigation 
Team at the Ulsan District Prosecutors' Office. Responsibilities included investigating and 
planning regulations related to labor disputes and election laws. In August 2022, founded 
Bae, Kim & Lee LLC and now serves as a specialized criminal litigation attorney. 

Current Position 

Lawyer, Bae, Kim & Lee LLC, Korea 

Experience 

2022-Present: Lawyer, Bae, Kim & Lee LLC, Korea 
2020-2022: Chief of the Major Economic Crimes Investigation Team, Ulsan District 
Prosecutors' Office 
2018-2020: Prosecutor, Litigation Division, Seoul High Prosecutors' Office 
2017-2018: Chief Prosecutor, Criminal Division 1, Cheongju District Prosecutors' Office 
2016-2017: Chief Prosecutor, Public Security Division, Daegu District Prosecutors' Office 
2015-2016: Chief Prosecutor, Public Security Division 2, Seoul Central District Prosecutors' 
Office 
2014-2015: Director, Public Security Planning Division, Ministry of Justice 

Education 

1998: Graduated from the 27th Judicial Research and Training Institute 
1995: Passed the 37th Judicial Examination 
1992: Graduated from the Faculty of Law, Seoul National University 
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劉士豪 

臺灣銘傳大學法律學院院長 

現職 

銘傳大學法律學院院長  

教育： 

德國特里爾大學法學博士 

經驗 

1. 勞動部政務次長

2. 勞動部基本工資審議會委員

3. 勞動部勞動基準諮詢會委員

4. 勞動部訴願委員會委員

5. 原住民族委員會法規委員會委員

6. 原住民族委員會就業促進委員會委員

7. 原住民族委員會訴願委員會委員

8. 桃園市勞資爭議主任仲裁員

9. 苗栗縣勞動爭議主任仲裁員

10. 經濟部投資審議委員會委員

11. 經濟部中小企業法規調適小組副召集人

12. 第一金融控股有限公司董事

13. 臺灣法學會勞動法與社會法委員會主任委員

14. 臺灣勞動法學會理事長
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Shih-Hao Liu 

Dean, School of Law Professor, Ming Chuan University 

PRESENT POST 

Dean of the Law School, Ming Chuan University 

EDUCATION 

Doctor of Law, University of Trier, Germany 

EXPERIENCE 

1. Parliamentary deputy minister of the Ministry of Labor Affairs  

2. Member of the Minimum Wage Decision Committee of the Ministry of Labor Affairs 

3. Member of the Advisory Committee on Labor Standards of the Ministry of Labor Affairs 

4. Member of the Appeals Committee of the Ministry of Labor Affairs 

5. Member of the Statute Committee of the Indigenous Peoples Ministry 

6. Member of the Employment Promotion Committee of the Indigenous Ministry 

7. Member of the Committee on Appeals of the Indigenous Peoples Ministry 

8. Taoyuan City Chief Arbitrator of Labor Disputes  

9. Miaoli County Chief Arbitrator of Labor Disputes 

10. Deputy Convenor of the Regulation Adjustment Group of the Small and Medium-sized 
Enterprise Division of the Ministry of Economic Affairs 

11. Director of First Financial Holdings Co., Ltd 

12. Member of the Investment Review Board of the Ministry of Economic Affairs 

13. Chairman, Department of the Labor Law and Social Law , Taiwan Law Society 

14. President of Taiwan Labor Law Society  
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Andy Owen 

英國倫敦大都會警察局現代奴役、兒童剝削與移民組織犯罪

調查官 

「倫敦大都會警察局」（METROPOLITAN POLICE）調查官 ANDY OWEN 擁有拉夫堡大學「犯罪
學及社會政策」學士學位及倫敦南岸大學「調查鑑識心理學」碩士學位 。在 2013 年加入「倫敦
大都會警察局」，專長為調查成人及兒童剝削案件。目前領導一個調查小組，主要調查現代奴隸制、
人口販運、兒童剝削等嚴重組織犯罪案件亦與英國內外機構有密切合作。 

同時，調查官 ANDY OWEN 也是「馬諾行動」（OPERATION MANOA）中一員，負責主導搜查及
制定行動決策。此行動為英國首次成功偵破以人體器官摘取為目的之販運行動，過程相當複雜且涉
案人員涉及奈及利亞前議會副議長。 

64



Andy Owen 

Detective Sergeant, Modern Slavery and Child Exploitation Organised Immigration Crime, 

Metropolitan Police, U.K. 

Detective Sergeant Andy Owen – Central Specialist Crime – Modern Slavery and Child 
Exploitation Team - Metropolitan Police Service 

DS Owen has an undergraduate Bachelor of Science (BSc) in Criminology and Social Policy 
from Loughborough University and a post-graduate Master of Science (MSc) in Investigative 
Forensic Psychology from London South Bank University.  

He joined the Metropolitan Police Service in 2013 and has worked in a variety of roles since 
becoming a detective, specialising in the area of Exploitation of Adults and Children. DS 
Owen is currently in charge of a team of Detectives who investigate Serious and Organised 
Crime in relation to Modern Slavery, Human Trafficking, Child Exploitation and Immigration 
Crime, working in close partnership with agencies in both the UK and Abroad.  

DS Owen was the case officer for Operation Manoa, the UK’s first successful investigation 
into Trafficking for the purpose of Organ Harvesting. This was a complex and sensitive 
investigation involving the former Deputy Senate President of Nigeria. As the case officer, DS 
Owen led the investigation and was responsible for its day-to-day management, operational 
decisions and trial management.  
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演講內容請參閱現場簡報 

Please refer to the on-site presentation for 

the content of the speech. 
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Zuhailah Binti Jalani 

馬來西亞移民局防制人口販運暨洗錢防制處處長 

現職 

馬來西亞移民局防制人口販運暨洗錢防制處處長 

學歷 

公共行政文憑 

行政科學學士學位 

經歷 

執法處，森美蘭州 (1999-2002) 

執法處，柔佛州新山市 (2003-2004) 

研究與發展處，布城 (2005-2008) 

管理處，布城 (2008-2011) 

簽證、通行證與許可處，布城 (2011-2018) 

吉隆坡國際機場 (KLIA) (2018-2020) 

安全與護照處，布城 (2020 年 10 月-2021 年 10 月) 
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Zuhailah Binti Jalani 

Director, ATIPSOM and AMLA Division, Immigration Department, Malaysia 

CURRENT POSITION 

Director of ATIPSOM and AMLA Division 

EDUCATION BACKGROUND 

1. Diploma in Public Administration

2. Bachelor Degree in Administrative Science

CAREER HISTORY 

1. Enforcement Division Negeri Sembilan (1999-2002)

2. Enforcement Division Johor Bahru, Johor (2003-2004)

3. Research and Development Division, Putrajaya (2005- 2008)

4. Management Division, Putrajaya (2008-2011)

5. Visa, Pass and Permit Division, Putrajaya (2011 –2018)

6. Kuala Lumpur International Airport (KLIA) (2018 – 2020)

7. Security and Passport Division, Putrajaya (Oct 2020-Oct 2021)
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Herbert Jegers 

比利時移民局人口販運受害者暨脆弱族群保護組組長 

工作經歷 

入職比利時移民局迄今（始於 2000 年） 

外籍庇護案件面談及口譯科科長（2000-2002 年） 

外國人歸化比利時國籍股股長（2003-2013 年） 

布魯塞爾外國人移民服務中心主任（2013-2017 年） 

口販運受害者暨弱勢族群保護組組長(2017-2024 年） 

 

教育 

學位： 法學碩士 

88



Herbert Jegers 

Director, Vulnerables Unit, Belgian Migration Office, Belgian 

WORK EXPERIENCE 

Belgian Migration Office (started in the year 2000) 

Head of the asylum interviews and the interpreters- unit ( 2000-2002) 

Head of the Belgian Citizenships unit (2003-2013) 

Director of the Migration Helpdesk (2013-2017) 

Director of the Vulnerables unit ”NON ACCOMPANIED MINORS and VICTIMS OF HUMAN 
TRAFFICKING “(2017-2024) 

EDUCATION 

Degree: Master in Law 
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翟恆威 

臺灣桃園地方檢察署檢察官 

學歷 

臺灣大學法律學系學士（2018） 

現職 

桃園地方檢察署檢察官 

經歷 

2021 年 8 月-2023 年 8 月擔任婦幼專組檢察官 
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Heng-Wei Zhai 

Prosecutor, Taiwan Taoyuan District Prosecutors Office, Ministry of Justice 

EDUCATION 

Bachelor of Law, National Taiwan University 

 

CURRENT POSITION 

Prosecutor, Taiwan Taoyuan District Prosecutors Office 

 

EXPERIENCE 

2021.08-2023.08  Prosecutor of the Division for Women and Children,  
     Taiwan Taoyuan District Prosecutors Office 

2023.08-Now  Prosecutor of the Division for public prosecution,  
     Taiwan Taoyuan District Prosecutors Office 
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議題四．SESSION 4

性剝削人口販運被害人權益保護及挑戰 

Protection and Challenges of Rights of Victims of 

Sexual Exploitation 
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李凱莉 

行政院防制人口販運及消除種族歧視協調會報委員 

學歷 

• 東海大學社會學研究所碩士

現職 

• 財團法人勵馨社會福利事業基金會 移住者服務中心主任

現任 

• 行政院防制人口販運及消除種族歧視協調會報第九屆委員

• 內政部人權推動小組委員

• 勞動部 111 年度私立就業服務機構從事跨國人力仲介服務品質評鑑諮詢小組委員

曾任 

• 內政部移民署跨國境婚姻媒合管理審查小組委員 (1100101-1111231）

• 基隆市政府兒少性剝削防制諮詢會諮詢委員(109 -110）

• 遊戲分級適切性評議會委員(105-106 年度依兒童及少年福利與權益保障法辦理)

• 香港中文大學、浸會大學、台灣大學、政治大學、台北大學及東海大學等校實習督導

• 勵馨基金會社工督導、研發專員及國際事務專員

• 財團法人台灣基督長老教會高雄中會事工幹事

• 行政院青輔會專案執行

• KPMG Taiwan 專員

專長 

人口販運防制法及被害人服務、外國籍婦幼服務、移工人權、兒少性剝削防制 

94



Kai-Li Lee 

Committee Member of the Executive Yuan Coordination Committee on Prevention of 

Human Trafficking and Elimination of Racial Discrimination 

Education 
• Master's Degree in Sociology from Tunghai University
CURRENT POSITION
• Director of the Migrant Service Center, The Garden of Hope Foundation
• Committee Member of the Executive Yuan Coordination Committee on Prevention of

Human Trafficking and Elimination of Racial Discrimination
• Member of the Human Rights Promotion Task Force, Ministry of the Interior
• Member of the 2022 Advisory Panel for Quality Evaluation of Transnational Employment

Services, Private Employment Service Agencies, Ministry of Labor
EXPERIENCE 
• Member of the Cross-Border Marriage Matching Management Review Committee,

National Immigration Agency, Ministry of the Interior
• Consultant, Advisory Committee on the Prevention of Sexual Exploitation of Children

and Adolescents, Keelung City Government
• Member, Game Rating Appropriateness Review Board
• Internship Supervisor at The Chinese University of Hong Kong, Hong Kong Baptist

University, National Taiwan University, National Chengchi University, National Taipei
University, and Tunghai University

• Supervisor, R&D specialist and foreign affairs officer at The Garden of Hope Foundation
• Executive Secretary, Kaohsiung Branch, Presbyterian Church in Taiwan Foundation
• Account executive of National Youth Commission, Executive Yuan
• Commissioner of KPMG Taiwan
EXPERTISE
• Human Trafficking Prevention Act and Victim Services
• Services for Foreign Women and Children
• Migrant Worker Rights
• Prevention of Sexual Exploitation of Children and Adolescents
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盛偉安 

美國在臺協會國土安全調查署調查主管 

2021 年 8 月，美國國土安全部國土安全調查署駐臺北辦公室(HSI Taipei)主管盛偉安(Brian 
Sherota)來臺就職，此為國土安全部國土安全調查署派駐於海外之第 86 處國際辦公室，渠亦為臺
北辦公室首任調查主管，主責跨國犯罪調查活動及與臺灣各執法機關之協調聯繫事宜。 

在渠現任職務前，盛偉安先生曾任職於國土安全調查署邁阿密辦公室，並擔任調查服務組主管，主
責管理邁阿密國際機場之邊境執法安全特遣隊 事宜，同時於 2011 年至 2017 年期間，於國土安全
調查署總部擔任多項關鍵職位，包括執行副處長之代理參謀長、執行副處長之副參謀長、國際警察
協會首任國土安全調查署研究員、美國眾議院國會研究員。另於擔任國土安全調查署國際行動處主
管期間，負責國土安全調查署駐歐洲各國辦公室之行動合作計畫及協調聯繫事項。 

盛偉安先生執法生涯正式於 2003 年 3 月展開，渠首先任職於南卡羅來納州哥倫比亞調查辦公室，
負責跨國毒品及違禁品走私、兒童剝削、幫派/暴力犯罪和人口走私/販運等調查工作。 

盛偉安先生 2000 年畢業於喬治亞大學，獲得工商管理學士學位。 
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Brian E. Sherota 

Supervisory Special Agent, American Institute in Taiwan Supervisory Special Agent 

In August 2021, Supervisory Special Agent Brian E. Sherota arrived in Taiwan marking the 
opening of Homeland Security Investigations’ (HSI) 86th international office. As the HIS 
Supervisory Special Agent in Taipei, Taiwan, Mr. Sherota manages all HSI investigative 
activities and liaison responsibilities for Taiwan. 

Prior to arriving in Taipei, Mr. Sherota was assigned to HSI Miami where he managed a Border 
Enforcement Security Task Force (BEST) stationed at Miami International Airport and served 
as the Investigative Services Group Supervisor. From 2011 to 2017, Mr. Sherota served in 
several key positions at HSI Headquarters in Washington, DC to include acting Chief of Staff 
to the HSI Executive Associate Director (EAD); Deputy Chief of Staff to the HSI EAD; inaugural 
HIS Fellow to the International Association of Chiefs of Police; Congressional Fellow – U.S. 
House of Representatives and as an Operations Manager within HSI’s International 
Operations Division supporting HSI Attaché offices across Europe. 

Mr. Sherota began his career as a Special Agent in March 2003, assigned to the Office of 
Investigations in Columbia, South Carolina where he conducted investigations related to 
transnational narcotics and contraband smuggling, child exploitation, gangs/violent crime, 
and human trafficking/human smuggling. In 2000, Mr. Sherota graduated from The 
University of Georgia earning a Bachelor of Business Administration degree. 
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Sethasiri Tienpiragul 

泰國檢察總署省級防制人口販運處公訴檢察官 

學歷 

• 2018 年 7 月－2023 年 9 月：泰國國立法政大學法學博士

• 2022 年 8 月：美國明尼蘇達州 CornerHouse，基礎兒童法庭面談培訓證書

• 2017 年 5 月－2017 年 10 月：先進銀行與金融法（ABFL）證書課程，泰國藍康恆大學，泰國
銀行證券交易委員會，泰國投資委員會，貝克．麥肯錫律師事務所

• 2014 年 9 月：司法部國際事務司同步口譯員，語言：泰語-英語-泰語

• 2012 年 6 月：取得泰國律師協會之律師證照

• 2008 年 10 月－2010 年 1 月：英國杜倫大學法律碩士

• 2005 年 10 月－2008 年 6 月：英國杜倫大學法律學士

經歷 

• 2023 年 4 月－至今：泰國檢察總署省級防制人口販運處公訴檢察官

• 2021 年 10 月-2023 年 3 月：泰國檢察總署培訓計劃處公訴檢察官

• 2020 年 10 月-2021 年 9 月：泰國檢察總署正義系統協調辦公室附屬檢察官

• 2018 年 4 月-2020 年 9 月：泰國檢察總署國際事務部附屬檢察官

• 2018 年 10 月-2019 年 9 月：監察長助理秘書

• 2017 年 4 月-2018 年 3 月：南曼谷民事訴訟部門檢察官

• 2016 年 4 月-2017 年 3 月：加拉信省檢察院檢察官
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Sethasiri Tienpiragul 

Public Prosecutor, Anti-Trafficking in Persons Litigation Department, Office of the Executive 

Director of Anti-Trafficking in Persons Litigation Division 1, Office of the Attorney General, 

Thailand 

Education 

• July 2018 – Sep 2023  Thammasat University,  LL.D. Program (Thesis on Child Forensic
Interview in Criminal Cases)

• August 2022  CornerHouse, Minnesota, US  Basic Child Forensic Interview Training
Certificate

• May-Oct 2017  Ramkamhaeng University, Bank of Thailand Securities and Exchange
Commission, Thailand Board of Investment, and Baker & McKenzie LLP.   Advanced
Banking and Financial Law (ABFL) Certificate Programme

• Sep 2014  International Affairs Division, Office of the Judiciary  Trained and Certified
Simultaneous Interpreter  Language: Thai-English-Thai

• June 2012  Thai Bar Association  Thai Barrister at Law

• Oct 2008‐ Jan 2010  University of Durham, UK: Masters of Laws (LL.M.)  Major in
International Trade and Commercial Law

• Oct 2005‐ Jun 2008  University of Durham, UK:  Bachelors of Laws (LL.B.)

Experience

• Apr 2023- present: Public Prosecutor Attached to the Office of the Attorney General, Office
of the Executive Director of Anti-Trafficking in Persons Litigation Division 1, Anti
Trafficking in Persons Litigation Department

• Oct 2021 – Mar 2023: Public Prosecutor Attached to the Office of the Attorney General,
Training Plan Division, Training Institute for Public Prosecution Officers

• Oct 2020 – Sep 2021: Public Prosecutor Attached to the Office of the Attorney General,
Justice System Coordination Office, Nitivajra Institute

• April 2018-Sep 2020: Public Prosecutor Attached to the Office of the Attorney General,
International Affairs Department

• Oct 2018-Sep 2019: Assistant Secretary to the Inspector General

• April 2017-Mar 2018: Public Prosecutor, Department of Civil Litigation in Southern
Bangkok Division IV

• April 2016-March 2017: Public Prosecutor, Kalasin Provincial Prosecution’s Office
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PM Nair 

印度警察基金會人口販運問題研究與學習中心主席 

奈爾博士自 1982 年以來，無論於印度境內或於國際間，皆持續致力於防治和打擊人口販運。他的
工作包含法律的制定與執行、救援、救援後照護、研究、傳播、賦權、能力建構、網絡建立等多個
領域，並且在過去 40 多年來不斷從事這些工作，涉及印度所有州、南亞多個國家、及世界多國與
聯合國。 

奈爾博士的貢獻在反人口販運領域極具影響力，不僅幫助了數百萬人擺脫悲慘遭遇，拯救了數千人
脫離奴役，還在印度進行了防制和打擊人口販運的制度改革。 

重要經歷 

• 反人口販運領域的創新與創新制度化：

• 聯合國國際專家：擔任聯合國毒品和犯罪問題辦公室（UNODC）的人口販運國際專家（2006-
2008）。

• 實踐者：截至 2022 年底，他已經救援或協助救援超過 60,000 名人口販運受害者。

• 法律執法專家與卓越調查員：在印度警察服務（IPS）服役 35 年。

重要學歷 

• 印度國防學院（NDC）畢業生（2000 年）

• 美國維吉尼亞州昆提科的聯邦調查局國家學院（FBI National Academy）畢業生（1998 年） 
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PM Nair 

Chairperson, Centre of Excellence and Centre of Research and Learning (CORAL) on Human 

Trafficking, Indian Police Foundation, India 

Dr. P M Nair has been working continuously since 1982 in the mission to prevent and combat 
human trafficking, both across India and internationally.  Rare indeed is the perfect 
combination of law making, law enforcement, rescue, post-rescue care, research, 
dissemination, empowerment, capacity building, networking and all related fields where one 
person has done so much work continuously for the last 40+ years, in all States in India, 
countries in South Asia, several other countries and UN. It is indeed more than a Life Time 
Achievement. 
The contribution by Dr. Nair has made tremendous impact in all spheres of Anti- Human 
Trafficking.  He has not only helped wipe tears of millions, and saved thousands from slavery 
but also made institutional reforms in India in preventing and combating human trafficking. 
Some of the initiatives by Dr. Nair and the phenomenal impact they have made are listed 
below. 
SIGNIFICANT EXPERIENCE 
• Innovations & Institutionalization of Innovations in the field of Anti Human Trafficking

(AHT):
• Researcher making a difference: The major research activities done by Dr. Nair includes

the following:
• International Expert of the UN: Served UNODC as the international expert on human

trafficking (2006-2008)
• Doer/Activist: By the end of 2022, he would have rescued/facilitated rescue of more than

60,000 victims of trafficking.  He continues with the mission, unabated.
• Law Enforcement expert and ace investigator: Served IPS (Indian Police Service) for 35

years.
EDUCATION 
• Graduate of the National Defence College (NDC) India (2000)
• Graduate of the FBI National Academy, Quantico, VA, USA (1998)
• Holds a Certificate in Criminal Administration from the University of Virginia, as a sequel

to the FBI NA Course.
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Helen Schneider 

澳洲聯邦警察署防制人口販運組組長 

海倫·施耐德是澳大利亞聯邦警察署（AFP）防制人口販運指揮官。在這個角色中，海倫監督澳大利
亞防制兒童剝削中心（ACCCE）和現代奴役問題。海倫負責領導協調和連接合作夥伴，以識別、預
防、打擾和調查人類剝削行為，包括兒童在線剝削和現代奴役，重點是保護和支持受害者，並將他
們從危害中解救出來。 

海倫於 1997 年加入昆士蘭警察局，起初從事社區警務工作，後來在刑事調查部門、戰術犯罪小隊、
昆士蘭聯合反恐小組和兇案調查單位等領域推進她的職業生涯。 

在昆士蘭警察服務 16 年後，海倫於 2012 年轉至澳大利亞聯邦警察，並在反恐（國際和國內）、有
組織犯罪和學習發展指揮部工作。在學習和發展部門期間，海倫擔任國家審查員，直接支持對 AFP
敏感調查的 Lawler 審查，並擔任昆士蘭區域調查顧問。 

2020 年，海倫被選擇擔任雅加達執法合作中心（JCLEC）支援服務部門負責人，為 JCLEC 的可持
續性提供支持，並增加了執法通過全球培訓環境的服務交付選項和連接。 

2021 年，海倫被借調至特遣隊，作為澳大利亞聯邦警察（AFP）的跨行動領導部門，負責聚集 AFP
和澳大利亞各單位組成的跨部門團隊，根據預算措施要求，打擊政府詐騙。2021 年 2 月，海倫晉
升為北區執法處（澳洲昆士蘭省）犯罪偵查組副組長，監督兩個聯合組織犯罪特遣隊、全國反幫派
特遣隊和多個內部犯罪小組，負責處理一系列嚴重和複雜的犯罪類型，包括毒品、洗錢、詐騙、反
腐敗和敏感案件調查。 

海倫的職業生涯亮點之一為三次被派往荷蘭，協助調查 MH17 航班被擊落的事件，她經常反思通
過專業和不懈的調查努力，為那些失去生命的人發聲一個聲音的重要性和榮譽。 

海倫致力於以人為本和真誠的領導方式，並致力於建立一支健康、有能力、表現卓越、受到重視、
被授權、有韌性和創新的工作隊伍。 

海倫擁有人文學士學位、反恐安全碩士學位以及公共安全（警察調查）副學士文憑。 
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Helen Schneider 

Commander, Human Exploitation Crime Command, Australia Federal Police, Australia 

Helen Schneider is the Commander Human Exploitation for the AFP.  In this role, Helen 
oversees the Australian Centre to Counter Child Exploitation (ACCCE) and Modern Slavery.   
Helen is responsible for leading the coordination and connection of partners to identify, 
prevent, disrupt and investigate human exploitation, including the online exploitation of 
children and modern slavery, with a focus on protecting and supporting victims, and 
removing them from harm. 

Helen joined the Queensland Police Service in 1997, commencing in community policing 
and then progressing her career in investigation areas such as the Criminal Investigation 
Branch, Tactical Crime Squad, Queensland Joint Counter Terrorism Team and Homicide 
Investigation Unit.   

After 16 years with the Queensland Police Service Helen transitioned to the AFP in 2012 and 
has worked within the portfolios of Counter Terrorism (international and domestic), 
Organised Crime and Learning and Development Command.  Whilst in Learning and 
Development, Helen performed the role of National Reviewer, directly supporting the Lawler 
Review into AFP Sensitive Investigations, and Regional Investigations Advisor for 
Queensland.    

In 2020, Helen was selected to perform the role, Head of Support Services for the Jakarta 
Centre for Law Enforcement Cooperation (JCLEC) and led the Online Delivery Model Project 
and its associated implementation, providing JCLEC sustainability and increased service 
delivery options and connections for law enforcement through the global training 
environment.   
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In 2021, Helen was seconded to Taskforce Integrity as the AFP operations lead and was 
responsible for bringing together a multi-disciplinary team of AFP and Services Australia 
members to combat government fraud in accordance with budget measure requirements.   
In February 2021, Helen was promoted to Superintendent of Crime for Northern Command 
(Queensland), overseeing two joint organised crime taskforces, the National Anti-Gangs 
Taskforce and multiple internal crime teams responsible for a range of serious and complex 
crime types, including; drug, money laundering, fraud and anti-corruption and sensitive 
investigations.   

A career highlight for Helen was her three deployments to the Netherlands to assist in the 
investigation into the downing of MH17 and she often reflects on the importance and 
honour of giving those who lost their lives a voice through professional and relentless 
investigation efforts.  

Helen is committed to a people focused and authentic leadership approach and is dedicated 
to building a healthy, capable, high performing, valued, empowered, resilient and innovative 
workforce.  

Helen holds a Bachelor of Arts in Humanities, Master of Arts in Terrorism Safety and Security 
and an Associate Diploma of Public Safety (Police Investigation). 
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李柏翰 

國立臺灣大學健康政策與管理研究所副教授 

現職 

國立臺灣大學健康政策與管理研究所副教授 

 

學歷 

薩塞克斯大學社會學博士 

 

經歷 

法律白話文運動總編輯 

性產業勞動者權益推動協會理事 
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Po-Han Lee 

Associate professor, Institute of Health Behaviors and Community Sciences, National Taiwan 

University 

CURRENT POSITION 

Associate Professor, Institute of Health Policy and Management, National Taiwan University 

EDUCATION 

Ph.D. in Sociology, University of Sussex 

EXPERIENCE 

Editor-in-Chief of the Plain Law Movement 

Director of Taiwan Sex Industry & Workers' Rights Association 

173



174



175



176



177



178



179



180



 

181



 

馬梅芬 

財團法人勵馨基金會台中分事務所主任 

學歷 

私立東海大學社會工作學系  碩士 

 

現職 

勵馨基金會台中分事務所    主任 

社會工作師公會全國聯合會  理事  

台中市社會工作師公會  副理事長 

東海大學社會工作系    兼任教師 

台中地方法院家事及勞動調解委員 
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Mei-Fen Ma 

Dean, Taichung Branch Office, The Garden of Hope Foundation 

EDUCATION 

Master's Degree in Social Work, Tunghai University 

CURRENT POSITION 

Direstor of Taichung Office, the Garden of Hope Foundation 

Board Member of National Union of Licensed Social Workers, Taiwan,ROC 

Vice Chairperson of Taichung Social Workers Association 

Part-time Lecturer, Department of Social Work, Tunghai University 

Family and Labor Mediation Committee Member, Taichung District Court 
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